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February 13, 2023

West se snaží splnit Zelenskyyho seznam přání obrany
politico.eu/article/west-struggles-to-deliver-on-volodymyr-zelenskyys-defense-wish-list-ukraine-russia-war

Ukrajina stále čeká na slíbené dodávky moderních tanků | Ludovic Marin / AFP prostřednictvím obrázků
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Chcete-li si tento článek poslechnout, stiskněte tlačítko Přehrát

Vyjádřeno umělou inteligencí.

BRUSEL – Vzhledem k tomu, že se ukrajinskí partneři snaží poslat do Kyjeva více zbraní uprostřed

vznikající ruské ofenzívy, je plnění ukrajinských požadavků stále složitější.

Ukrajina stále čeká na slíbené dodávky moderních tanků. Bojové letouny, i když se hodně diskutuje, utápí

ve vleku vládního váhání.

Kromě toho Kyjev používá tisíce nábojů denně – a západní produkce prostě nemůže držet krok.

Když se v úterý v Bruselu scházejí členové Kontaktní skupiny pro obranu Ukrajiny pod vedením USA, aby

koordinovali zbrojní pomoc Ukrajině, čelí tlaku na urychlení dodávky a poskytnutí ještě pokročilejších

schopností ukrajinským silám. 

Může se vám líbit

Polsko a Maďarsko ignorují bojkot EU na oslavu íránské revoluce v Teheránu
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Elon Musk říká, že SpaceX omezila internet na Ukrajině, aby zabránila eskalaci, která „může vést ke 3.
světové válce“

Od Nicolase Camuta

Berlusconi viní Zelenského z války na Ukrajině

Od Nicolase Camuta

"Dostali jsme dobré signály," řekl ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj ve videoproslovu po

návštěvách Londýna, Paříže a Bruselu. 

"To platí jak pro rakety a tanky dlouhého doletu, tak pro další úroveň naší spolupráce - bojová letadla,"

řekl, nicméně dodal: "Na tom musíme ještě zapracovat."

A zatímco většina ukrajinských partnerů je odhodlána reagovat na Zelenskyjovo pařezové turné

rozšířenou podporou, protože konflikt hrozí eskalací, západní vlády budou muset překonat politické a

praktické překážky. 

"Je jasné, že jsme v závodě logistiky," řekl v pondělí novinářům generální tajemník NATO Jens

Stoltenberg. "Klíčové kapacity, jako je munice, palivo a náhradní díly, se musí dostat na Ukrajinu, než se

Rusko chopí iniciativy na bojišti."

Stávající i budoucí dodávky zbraní na Ukrajinu budou na stole, až se v sídle NATO sejde obranná skupina

– složená z asi 50 zemí a populárně známá ve formátu Ramstein.

Spojenci NATO také bezprostředně poté uspořádají schůzku ministrů obrany, aby si vyslechli nejnovější

hodnocení od ukrajinských protějšků a diskutovali o budoucích obranných výzvách aliance. 

Ukrajinští představitelé využijí zasedání, které by se obvykle konalo na americké základně v Ramsteinu v

Německu, aby se podělili o své nejnovější potřeby se západními představiteli – od protivzdušné obrany po

pozemní logistiku – a zároveň bude místem, kde se mohou příznivci Kyjeva odbavit. o realizaci dřívějších

příslibů a dostupnosti v blízké budoucnosti.

Cílem zasedání, řekl vysoký evropský diplomat, je „zrychlit vojenskou podporu tak, jak je potřeba – nejen

závazky, ale skutečně rychlé výsledky mají zvláštní význam“.

"Tanky jsou potřeba ne na papíře, ale na bitevním poli," řekl diplomat, který kvůli citlivosti jednání mluvil

pod podmínkou anonymity.

Munice, munice, munice

Jedním z nejpalčivějších problémů, které se tento týden na stole v Bruselu objevily, je, jak udržet zbraně,

které již byly odeslány na Ukrajinu, ve střelbě. 

"Samozřejmě je důležité diskutovat o nových systémech, ale nejnaléhavější potřebou je zajistit, aby

všechny systémy, které již existují nebo byly přislíbeny, byly dodány a fungovaly tak, jak mají," řekl

Stoltenberg.

Během čtvrtečních setkání s hlavami EU Zelenskyj a jeho tým poskytli každému vůdci individuální seznam

požadující zbraně a vybavení na základě známých zásob a schopností země. 

Ale bylo tu jedno společné téma. 

"První věcí na seznamu byla všude munice," řekla estonská premiérka Kaja Kallasová.

"Pokud máte vybavení a nemáte munici, pak je to k ničemu," řekl estonský vůdce v pátek novinářům. 

A zatímco Ukrajina nutně potřebuje obrovské množství munice, aby mohla bojovat, vlastní zásoby

západních zemí se snižují. 

https://www.politico.eu/article/spacex-restricted-internet-ukraine-prevent-escalation-elon-musk-russia-starlink-ww3-gwynne-shotwell-drones-infrastructure/
https://www.politico.eu/author/nicolas-camut/
https://www.politico.eu/article/silvio-berlusconi-blame-volodymyr-zelenskyy-war-ukraine-russia/
https://www.politico.eu/author/nicolas-camut/


3/5

"Je to velmi skutečný problém," řekl Ben Hodges, bývalý velitel US Army Europe. „Nikdo z nás, včetně

Spojených států, momentálně nevyrábí dostatek munice,“ řekl v neděli v telefonickém rozhovoru.

Na středečním zasedání ministrů obrany NATO, kteří budou diskutovat o zvýšení výroby zbraní, střeliva a

vybavení, spolu s budoucími cíli výdajů na obranu pro členy aliance, bude hlavní pozornost také munice.

Zvýšení zásob a výroby, zdůraznil v pondělí Stoltenberg, „vyžaduje více výdajů na obranu od spojenců

NATO“. 

Estonská premiérka Kaja Kallas | Kenzo Tribouillard/AFP prostřednictvím obrázků Getty

A zatímco šéf NATO řekl, že bylo dosaženo určitého pokroku ve spolupráci s průmyslem na plánech na

zvýšení cílů v oblasti zásob, někteří současní i bývalí představitelé vyjádřili frustraci z tempa práce. 

Kallas minulý týden nastolil myšlenku společných nákupů EU, které by pomohly urychlit výrobu a urychlit

dodávky zbraní a munice na Ukrajinu, i když není jasné, zda by tento plán měl dostatečnou podporu v

rámci bloku – a jak rychle by mohl mít dopad.
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Hodges si myslí, že společnosti potřebují jasnější signál poptávky od vlád. "Potřebujeme, aby průmysl

udělal více," řekl. 

Ale poznamenal: "Toto nejsou charitativní organizace... jsou to komerční podniky, a tak musíte mít

objednávku s penězi, než ji začnou vyrábět."

Boj s tryskami se nedaří vzlétnout (prozatím ) 

Stíhací letouny jsou prioritou ukrajinských představitelů, i když se zdá, že západní vlády ještě nejsou

připraveny přijmout konkrétní závazky. 

Řada zemí vyjádřila otevřenost k tomu, aby nakonec Ukrajině poskytly tryskáče, což naznačuje, že

záležitost již není červenou čárou. Bez ohledu na to, váhání zůstává. 

Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg | Valeria Mongelli/AFP přes Getty Images

Nejdále zatím došla Velká Británie, která oznámila, že bude cvičit ukrajinské piloty na stíhačkách. Ale

pokud jde o skutečné poskytování letadel, britský ministr obrany Ben Wallace varoval  , že „toto není

jednoduchý případ tažení letadla na hranici“.

Polský prezident Andrzej Duda mezitím  řekl  , že poslat letouny F-16 by bylo „velmi vážné rozhodnutí“,

které „není snadné přijmout“, a argumentoval tím, že jeho země sama nemá dostatek letadel.

U některých potenciálních dárců se debata o tryskách točí jak kolem načasování, tak užitku. 

„Základní otázka zní: Co chtějí s letadly dělat? Není to jasné,“ řekl jeden francouzský diplomat, který

neměl oprávnění veřejně mluvit. "Myslí si, že s 50 nebo 100 stíhačkami dokážou znovu dobýt Donbas?"

řekl diplomat.

Diplomat řekl, že nyní nemá smysl trénovat Ukrajince na západních letadlech. "Zabere více než šest

měsíců, než je vycvičíme, takže nereaguje na jejich bezprostřední imperativy."

Ale diplomat dodal, „možná by jim některé země měly dát MiGy, letadla, se kterými mohou skutečně létat.

Slovensko se ve skutečnosti přibližuje k vyslání proudových letounů MiG-29 na Ukrajinu. 

https://www.bbc.com/news/uk-64578973
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"Chceme to udělat," řekl slovenský úředník, který nemohl sdělit svou identitu. "Musíme ale zjistit

podrobnosti jak," řekl úředník a dodal, že ještě musí proběhnout domácí proces a jednání s Ukrajinou. 

Na úterní schůzce se neočekávají žádná velká oznámení o tryskách, i když se o této otázce pravděpodobně

bude diskutovat. 

Kde jsou tanky ?

A zatímco západní vlády již – s velkou pompou – uzavřely dohodu o poskytnutí moderních tanků

Ukrajině, na úterní schůzce se pravděpodobně objeví i otázky ohledně skutečných dodávek.

Zejména německé vedení zdůraznilo, že je čas, aby země, které podporovaly myšlenku vyslání tanků,

dostály své rétorice. 

„Německo velmi zásadním způsobem přispívá k zajištění rychlé podpory, jak jsme to dělali v minulosti,“ 

řekl  minulý týden německý kancléř Olaf Scholz. 

Německý kancléř Olaf Scholz ukazuje protiletadlový kanónový tank Gepard | Morris MacMatzen/Getty

Images

„Snažíme se zajistit, aby mnoho dalších, kteří se v minulosti objevili, nyní na toto ukazování navázalo

praktickými kroky,“ pokračoval. Cílem Německa je, aby Ukrajina dostala tanky do konce března a výcvik

už začal. 

Spolu s tanky jsou další nevyřízenou žádostí, kterou ukrajinští představitelé tento týden pravděpodobně

předloží, rakety dlouhého doletu. 

Hodges, který prosazuje, aby Západ dal Ukrajině zbraně, které by potřebovala k znovudobytí Krymu, řekl,

že věří, že klíčem jsou přesné zbraně dlouhého doletu. "Takhle přesně porazíte hmotnost." 

Každá taková zbraň, tvrdil, „musí být na vrcholu seznamu“. 

Clea Caulcutt přispěla zprávami z Paříže a Hans von der Buchard přispěl z Berlína.
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